
 

 

 
 

Matěj Kulíšek, Preca@Kings Own Band Club & Restaurant, Malta 

 

Na stáž jsem jel díky Střední průmyslové škole Mladá Boleslav a programu Erasmus+. Byla 
to čtyřtýdenní pracovní stáž na Maltě, konkrétně v hlavním městě Vallettě. 

Pracoval jsem v restauraci Preca@Kings Own Band Club & Restaurant, kterou vede paní 
Roberta Preca. Pracovní kolektiv byl moc příjemný – kuchaři, číšníci i další zaměstnanci se 
ke mně chovali přátelsky a vždy mi rádi pomohli.  

Mým úkolem bylo vytvořit webové stránky pro restauraci. Začínal 
jsem úplně od začátku – dostal jsem představu od paní šéfové a 
podle toho jsem si nejdřív navrhl vzhled celé stránky v programu 
Figma. Poté jsem web naprogramoval pomocí JavaScriptové 
knihovny React. Využil jsem znalosti ze školy, hlavně z předmětů 
vývoj webových aplikací a tvorba webových stránek. Díky tomu 
jsem si vyzkoušel, jak vypadá reálná práce vývojáře a co všechno 
taková práce obnáší. 

Tahle zkušenost mi pomohla se zlepšit 
v programování webů, naučit se 
pracovat podle požadavků klienta a 
zjistil jsem, co všechno je potřeba při tvorbě webu řešit. Byla to 
výborná příprava do budoucna. 

Kromě toho jsem hodně pokročil v angličtině. Díky 
každodennímu kontaktu s lidmi a komunikaci v práci jsem se v 
porozumění i mluvení posunul na mnohem lepší úroveň.  

Bydleli jsme u staršího pána, který byl velmi milý a pohostinný. Ubytování bylo jednoduché, 
ale čisté a pohodlné. Každý den jsme měli večeři a čas jídla jsme si mohli přizpůsobit podle 
programu. 

Ve volném čase jsme cestovali po ostrově. Navštívili jsme různé památky, byli jsme v 
národním akváriu, v hlavním městě Vallettě i ve starobylém městě Mdina. Celý ostrov jsme si 
dost prochodili. 

Ubytování, stravování, MHD, letenky i kapesné byly plně hrazené z grantu, takže jsme se 
nemuseli skoro o nic starat. 

Před odjezdem jsme měli přípravné kurzy angličtiny, zaměřené hlavně na odbornou 
komunikaci, kterou jsem následně v práci využil.  

Celkově se stáž velmi povedla a jsem rád, že jsem se přihlásil. Získal jsem cenné zkušenosti, 
zlepšil se v angličtině i programování, a navíc jsem zažil spoustu nových věcí. 

Můj největší úspěch je, že se mi podařilo vytvořit a publikovat funkční a profesionálně 
vypadající webovou stránku, kterou restaurace opravdu používá. 

Překvapilo mě to, jak uvolněně, a přitom efektivně může pracovní prostředí fungovat. A taky 
že i v restauraci může být super týmová atmosféra.  



 
 

Ondřej Tomšíček, ISPY Projects Ltd, Malta  

Strávil jsem čtyři týdny na stáži na Maltě. Tato zahraniční zkušenost byla možná díky Střední 
průmyslové škole v Mladé Boleslavi a programu Erasmus+. Během pobytu jsem pracoval ve 
společnosti ISPY, která se specializuje na instalaci a správu domácích zabezpečovacích 
systémů. 

V práci jsem se podílel na montáži bezpečnostních kamer, 
interkomových systémů a detektorů kouře. Každý projekt vyžadoval 
jiný přístup, od přípravy kabeláže přes samotnou instalaci až po 
nastavení a testování zařízení. Znalosti z odborných předmětů jako 
elektrotechnika a IT mi výrazně pomohly, ale zároveň jsem se naučil i 
nové praktické dovednosti přímo v terénu. 

V ISPY jsem pracoval po boku zkušeného IT technika, který mi vše 
ochotně ukazoval a postupně mě zapojoval do složitějších úkolů. 
Kolektiv ve firmě byl přátelský a spolupráce probíhala bez problémů. 
Během práce jsem měl příležitost komunikovat nejen se zaměstnanci, 
ale i se zákazníky, což mi pomohlo zlepšit se v angličtině. 

Byli jsme ubytováni v hostitelských rodinách ve městě Mellieha na 
severu Malty.  Rodina byla vstřícná a ochotná, 
postarala se o nás nejen po stránce stravování, ale také 
nám často poradila s dopravou nebo tipy na zajímavá 
místa v okolí. Díky tomu jsme si mohli vyzkoušet i 
méně známé turistické oblasti a pláže. 

O víkendech jsme 
vyráželi na výlety po Maltě. Navštívili jsme například Modrou 
lagunu nebo historické město Mdina, kde jsme se dozvěděli 
mnoho o místní historii a kultuře. Malta byla plná života – často 
jsme narazili na různé slavnosti, trhy a kulturní akce, což dodalo 
celému pobytu jedinečnou atmosféru. 

Během stáže jsem získal cenné pracovní zkušenosti, zlepšil se v angličtině, poznal nové lidi i 
jinou kulturu. Jsem rád, že jsem dostal možnost vyzkoušet si práci v zahraničí a rozšířit si 
obzory. Malta ve mně zanechala skvělý dojem a určitě bych se tam rád vrátil.  

 



 
 

Magdaléna Ciglerová, Lift Services LTD, Malta 

 

Díky spolupráci Střední průmyslové školy v Mladé Boleslavi a programu Erasmus+ jsem 
mohla být na čtyřtýdenní zahraniční stáži na Maltě ve městě Marsa. 
Pracovala jsem ve firmě Lift Services Ltd., která se zabývá montáží a údržbou výtahů. 
Pracovalo tam asi 25 lidí, většina z nich byli montéři. V kancelářích seděli dva pracovníci a 

já. 
Moje pracovní náplň byla pestrá a zahrnovala práci v kanceláři i ve 
skladu. Začínala jsem skartováním nepotřebných dokumentů a 
drobnými pracemi. Postupně jsem dostávala složitější úkoly. Měla 
jsem za úkol na počítači kontrolovat dokumenty, hledat různé složky a 
pracovat s jejich systémem – v něm hledat například číslo zakázky a 
zjistit, zda už byl výtah nainstalován apod. Jelikož Francesca viděla, že 
s tím nemám problém, dělala jsem to skoro každý den a dost mě to 
bavilo. Byla jsem také ve skladu, kde jsem měla za úkol organizovat 
díly do krabic. Pracovat ve skladu mě celkem bavilo, protože jsem 
viděla díly, které jsem znala jen z obrázků v počítači. 
Kolektiv ve firmě se mi opravdu líbil. Všichni byli moc přátelští a hned 

mě vzali mezi sebe. Dokonce mě pozvali na teambuilding na paintball. Když jsem něčemu 
nerozuměla, mohla jsem se kohokoliv zeptat a rádi mi to vysvětlili znovu. 
Určitě jsem se na stáži zlepšila i v angličtině – hlavně v porozumění a mluvení. Každodenní 
kontakt s cizím jazykem mě donutil reagovat rychleji a přirozeněji. Také jsem se naučila lépe 
chápat různé přízvuky a rozšířila jsem si slovní zásobu v oblasti práce a techniky. 
Bydlely jsme v menším městě na jihu ostrova, které bylo tiché a klidné. Paní, u které jsme 
bydlely, byla moc hodná a každý den nám připravila snídani a moc dobrou teplou večeři. 
Jelikož je Malta opravdu malá, stihli jsme ji procestovat v podstatě celou. Například jsme 
viděly krásné město Mdina nebo samozřejmě hlavní město Valletta. Navštívily jsme také 
národní akvárium a místní zoo. 
Z grantu Erasmus+ jsme měli hrazeno ubytování, stravování, městskou dopravu, kapesné i 
letenky, což nám celou stáž výrazně usnadnilo. 
Před odjezdem jsem se účastnila přípravných kurzů, kde jsme se učili odbornou angličtinu a 
seznamovali se s kulturou Malty. 
Celkově hodnotím stáž velmi pozitivně. Jsem moc ráda, že 
jsem se mohla zúčastnit, protože mi to dalo nejen pracovní 
zkušenosti, ale i nové zážitky, nové kamarády a větší 
sebevědomí v cizím prostředí. Nejvíc mě potěšilo, že jsem 
zvládla všechny pracovní úkoly i komunikaci v angličtině bez 
větších problémů. 
Za svůj největší úspěch považuji to, že jsem se dokázala 
rychle zorientovat v nové firmě, naučila jsem se nové věci a 
ke konci praxe jsem už mohla samostatně pracovat na počítači 
bez neustálého dohledu. Sice jsem žádnou pracovní nabídku 
nedostala, ale navázala jsem kontakt s lidmi z firmy – a kdo 
ví, třeba se mi to ještě někdy bude hodit. 



 

 

 
 

Hana Kubalová, Supreme Travel, Malta 

 

Díky programu Erasmus+ se stáž na Maltě stala jedním z nejvíce obohacujících zážitků v 
mém životě.Měla jsem možnost pracovat na maltském letišti Malta International Airport v 

cestovní agentuře Supreme Travel, kde jsem vytvářela itineráře pro 
naše zákazníky. Tato zkušenost mi otevřela dveře k mnoha novým 
dovednostem a možnostem, které bych v České republice jen těžko 
získala.                       
Spolupracovníci v agentuře byli neuvěřitelně přátelští, vstřícní a ochotní 
pomoci. Byla jsem překvapená, jak snadno jsme si rozuměli, i přestože 
jsem si byla na začátku své cesty s anglickým jazykem méně jistá. 
Komunikace se zákazníky a kolegy v angličtině mi velmi pomohla 
vylepšit mé jazykové dovednosti a 
sebevědomí. Každý den jsem se cítila, jako 
by mě můj tým podporoval a povzbuzoval, 
což z této stáže udělalo nejen profesní, ale i 
osobní zážitek. 

 
Místo mého ubytování bylo prostě kouzelné. Bydlela jsem v 
malebném domě v Birżebbuġa, malém městečku blízko moře. Toto místo bylo nádherné nejen 
svou polohou, ale také atmosférou, kterou vytvořila moje hostitelská rodina. Byli naprosto 
úžasní, vždy milí, pohostinní a ochotní podělit se o příběhy z místní kultury a tradic. Díky nim 
jsem měla pocit, že jsem součástí maltské rodiny. 
 
Během víkendů jsem měla možnost navštívit spoustu nádherných míst, které Malta nabízí. 
Města jako Valletta, Sliema, Marsaxlokk, San Gilijan, St. Paul’s Bay, Mellieħa, Cirkewwa a 
další. Každý víkend byl plný objevování nových míst, a to jak historických, tak přírodních, 
které mi zůstanou v paměti navždy. 
                                                                                                 
Jedním z vrcholů mé stáže bylo, že jsem měla příležitost zažít tradiční maltský svátek – St. 
Patrick’s Day. I když se tento svátek slaví více v Irsku, Malta ho také oslavuje, a to s 
obrovským nadšením. Ulice byly plné barev, hudby a tance, a já jsem pocítila tuto úžasnou 
atmosféru. Byla to zkušenost, na kterou nikdy nezapomenu. 
 
Díky programu Erasmus+ jsem měla hrazené letenky, ubytování a stravování. Stravovala 
jsem se formou polopenze, což mi umožnilo ochutnat místní speciality a seznámit se s 
maltskými chutěmi, které byly pro mě novinkou. Městská hromadná doprava byla velmi 
dobře organizovaná, a díky ní jsem se dostala do všech koutů ostrova bez problémů. 
 
Před samotnou stáží jsme se společně připravovali na setkáních, kde jsme procvičovali 
anglický jazyk, abychom byli co nejlépe připraveni na pracovní prostředí. Během těchto 



 

 

schůzek jsme také prozkoumali místní kulturu, zvyky a tradice, což nám pomohlo rychleji se 
přizpůsobit a zapadnout do maltské společnosti. 
 
Tato zkušenost byla pro mě velmi cenná, protože nejen že jsem si zlepšila své profesní 
dovednosti a komunikaci v angličtině, ale také jsem se naučila, jak je důležité poznat jinou 
kulturu, její hodnoty a tradice. Jsem velmi vděčná za tuto příležitost, protože mi otevřela nové 
obzory a pomohla mi stát se silnější a sebevědomější osobou. Stáž na Maltě byla pro mě 
nezapomenutelná, a pokud budu mít příležitost, ráda se na tento krásný ostrov vrátím. 
 
Děkuji Erasmus+ programu, Střední Průmyslové škole a všem, kteří mi tuto úžasnou 
zkušenost umožnili. 
 

 
 



 
 

 
Michal Dvořák, PRECA@King's Own Band Club Bar And Restaurant, 

Malta  

Zúčastnil jsem se zahraniční stáže v hlavním městě Malty, Vallettě, na dobu čtyř týdnů. Této 
stáže jsem se mohl zúčastnit díky Střední průmyslové škole v Mladé Boleslavi a programu 
Evropské unie Erasmus+. 

 
Pracoval jsem v restauraci PRECA @ King's Own Band Club Bar and Restaurant. Měl jsem 

za úkol navrhnout a implementovat webovou stránku. Kolektiv byl 
menší, přibližně 10 lidí. 
Na stáži jsem se věnoval návrhu designu všech stránek ve Figmě a 
následné implementaci pomocí javascriptové knihovny React.js a 
stylování pomocí TailwindCSS. Nejprve jsem vytvořil jednotlivé 
stránky pro počítač, poté jsem zařídil responzivitu pro různá zařízení. 
Dále jsem přidal text a obrázky, které dodala paní 
majitelka. Nakonec jsem hotový projekt nahrál na 
internet přes platformu Vercel. 

Pracovní prostředí bylo příjemné – všichni kolegové byli ochotní, přátelští 
a milí, především paní majitelka, která nám dokonce každý den dopřávala 
obědy přímo v podniku. 
Tahle zkušenost mi umožnila poprvé kompletně navrhnout webovou 
stránku a dát ji online, což je dovednost, kterou určitě využiji v budoucnu. 
Byli jsme ubytováni ve skromném bytě u staršího pána, kde se nacházelo vše potřebné a navíc 
jsme si u něj mohli domluvit cokoliv podle potřeby. 

 
Ve volném čase jsem prozkoumával různá zajímavá místa, 
která jsem našel na Google mapách, nebo místa, která mi 
doporučil domácí. O víkendech jsme podnikali výlety se 
skupinou – navštívili jsme město Mdina, místní akvárium, 
centrální Vallettu a pár dalších míst. 
Díky programu Erasmus+ mi bylo hrazeno ubytování, 
stravování, letenky, MHD a také kapesné. 
Před odjezdem jsem absolvoval přípravné kurzy angličtiny, kde 

jsme se zaměřovali na odbornou slovní zásobu v IT. 

Celou stáž jsem si velmi užil a jsem spokojený s tím, že jsem se rozhodl jet. Byl jsem zde s 
partou skvělých lidí, zdokonalil jsem se a přiučil se novým věcem v IT a prozkoumal nový 
stát, který se mi velmi líbil. Celkově nemůžu nalézt jedinou věc, která by se mi zde nelíbila – 
stáž velmi doporučuji. 
Největším úspěchem pro mě bylo, že jsem poprvé kompletně navrhl a spustil webovou 
stránku pro firmu. 



 

 

 
Ondřej Fíla, Palazzo Preca Restaurant, Malta 

 

Absolvoval jsem stáž na Maltě, která trvala čtyři týdny. Tuto skvělou příležitost jsem získal 
díky Střední průmyslové škole v Mladé Boleslavi a programu Erasmus+. 

Pracoval jsem v restauraci Palazzo Preca Restaurant, která se nachází v historickém centru 
Valletty. Jde o prestižní podnik zaměřený na středomořskou kuchyni, 
nabízející jak tradiční, tak moderní pokrmy. Kromě gastronomické činnosti 
klade důraz i na vizuální prezentaci a marketing, zejména prostřednictvím 
sociálních sítí a webových stránek. 

 
Pracovní kolektiv čítal přibližně 15–20 lidí, kteří měli jasně rozdělené role 
– od kuchařů přes obsluhu až po administrativní a marketingový tým. 
Zpočátku jsem měl na starosti vytváření 

grafických návrhů pro sociální sítě pomocí online nástroje Canva. 
Šlo o různé příspěvky propagující nová jídla, speciální nabídky nebo 
události v restauraci. Většinu stáže jsem však pracoval na webové 
stránce restaurace prostřednictvím platformy GoDaddy. 

 
Věnoval jsem se úpravě obsahu webu, nahrávání fotografií, psaní textů, přehlednému 
uspořádání stránek a celkovému zlepšení vizuální prezentace. Tato část byla pro mě obzvlášť 
přínosná, protože mi umožnila propojit školní znalosti s praxí a zároveň rozšířit své dovednosti 
v oblasti informačních technologií. 

Pracovní prostředí bylo velmi přátelské a otevřené. Kolegové byli ochotní, vstřícní a vždy 
připraveni pomoci. Komunikace probíhala především v angličtině, občas s příměsí maltského 
přízvuku, na který jsem si však rychle zvykl. 

Ubytování bylo zajištěno formou pobytu v hostitelských rodinách. Já osobně jsem společně se 
čtyřmi spolužáky bydlel ve městě Mellieha, které se nachází na severu Malty. Po večerech jsme 
s místními chodili hrát kulečník. Stravování bylo zčásti zajištěné, ale často jsme ochutnávali 
zdejší kuchyni v různých podnicích. 

Ve volném čase jsme navštívili mnoho turistických atrakcí, mezi které patří ostrov Gozo, město 
Mdina i krásné pláže jako Golden Bay nebo Blue Lagoon. Každý 
výlet byl výjimečný zážitek. 
Z grantu mi bylo hrazeno ubytování, stravování, městská doprava, 
kapesné, letenky i volnočasové aktivity. Ještě před odjezdem jsem 
se zúčastnil přípravných kurzů, kde jsme se věnovali jazykové 
přípravě a seznámili se s místní kulturou. 

Stáž hodnotím jako velmi úspěšnou a jsem moc rád, že jsem ji 
mohl absolvovat. Přinesla mi nejen pracovní zkušenosti a 
dovednosti, ale i větší sebevědomí, nové kontakty a zážitky, na 
které budu dlouho vzpomínat. 



 

 

 
 

Stanislav Tesař, Centro Juguete, Španělsko 

 

Na svou zahraniční stáž jsem vycestoval do Španělska, konkrétně do Málagy, kde jsem strávil 
čtyři týdny. 
 
Díky Střední průmyslové škole Mladá Boleslav a programu Erasmus+ jsem měl možnost 
získat cenné zkušenosti v zahraničí, zlepšit si své jazykové dovednosti a poznat jinou kulturu i 
pracovní prostředí. 

Pracoval jsem v organizaci Centro Juguete, která se specializuje na 
prodej a distribuci hraček a her pro děti. Působili jsme v jejich IT 
oddělení. Při naší práci jsme byli přímo podřízení vedoucímu panu 
Carlosu Crespimu Botrelovi, který nás vedl a rozděloval úkoly. 
Carlos byl velmi přátelský, trpělivý a dokázal všechno vysvětlit 
srozumitelně i v angličtině. Díky jeho přístupu jsme se v práci cítili 
dobře. Rád si s námi popovídal nejen o práci, ale i o Španělsku. To 
bylo pro mě velmi přínosné a inspirující. 
 
V rámci praxe jsem pomáhal s údržbou počítačové techniky, 

instalací programů, řešením softwarových i hardwarových 
problémů a správou sítě. Věnovali jsme se také zálohování dat a 
diagnostice zařízení. Získal jsem přehled o základní správě 
firemního IT prostředí a dostal jsem možnost použít v praxi 
znalosti z oblasti sítí, které jsem se učil ve škole i samostatně. 
Pracovní prostředí bylo klidné a příjemné. I když většina kolegů 
mluvila hlavně španělsky, vždy se snažili domluvit a pomoct, ať 
už anglicky, nebo pomocí gest a jednoduchých frází. To vytvářelo 
pocit přirozeného a neformálního prostředí, ve kterém se dobře pracovalo. 
 
Ze stáže si odnáším spoustu nových zkušeností. Také jsem poznal, jak může fungovat firemní 
prostředí v jiné zemi. Co se týče angličtiny, udělal jsem velký pokrok. Často jsem musel 
komunikovat s kolegy v angličtině, a někdy to nebylo úplně plynulé. 
 
Bydleli jsme v apartmánech nedaleko centra Málagy v hostelu C. Amaranto 10. Ubytování 
bylo pohodlné. Měli jsme plnou penzi, jídlo nám vařili z hotových jídel a jídelníček nebyl 
nikterak rozsáhlý. Ve volném čase jsme objevovali město, navštěvovali historické památky a 
užívali si místní kulturu. Byli jsme také na výletech například v Rondě, Nerje a Granadě nebo 
jsme si udělali výlet k moři a na pláže v okolí. 
 
Z grantu Erasmus+ nám bylo hrazeno ubytování, stravování, MHD, kapesné i letenky. 
Před odjezdem jsme absolvovali přípravné kurzy, kde jsme se zaměřili na jazykovou přípravu, 
kulturní rozdíly a praktické rady. Tyto kurzy hodnotím velmi kladně. Pomohly nám zbavit se 
nejistoty a připravily nás na běžné situace, které nás mohly potkat. 
 
Celkově stáž hodnotím jako velmi povedenou. Jsem moc rád, že jsem se mohl zúčastnit, 
protože jsem se hodně naučil, zlepšil se v komunikaci a získal cenné zkušenosti. 
A co mě nejvíc překvapilo? Asi to, že pracovní den tam začíná později, ale nikdo se 
nestresuje, všechno se nakonec vždycky stihne. 



 

 

 
 

Štěpán Matějka, Centro Juguete, Španělsko 

 

Díky programu Erasmus+ jsem měl skvělou příležitost absolvovat čtyřtýdenní odbornou stáž 
ve španělském městě Málaze. Tuto možnost mi zprostředkovala Střední průmyslová škola v 
Mladé Boleslavi, za což jsem opravdu vděčný. 
 

Stáž jsem absolvoval v podniku Centro 
Juguete, který se specializuje na prodej 
dětských hraček. Působil jsem v IT oddělení, 
kde jsem se podílel na správě počítačové 
techniky, instalaci softwaru, řešení 
hardwarových a síťových problémů, 
zálohování dat a správě firemní sítě. 
Díky této činnosti jsem mohl prakticky využít 
své teoretické znalosti a ověřit si je v praxi, což bylo nesmírně přínosné – zvlášť s ohledem na 
můj zájem o oblast IT se zaměřením na hardware a sítě. 
 

Mým přímým nadřízeným byl Carlos Crespo Botrel, vedoucí IT oddělení. Carlos byl velmi 
vstřícný a nápomocný – vše ochotně vysvětlil, a to i plynule v angličtině. 
Ačkoliv většina zaměstnanců mluvila hlavně španělsky, vždy se snažili domluvit anglicky nebo 

pomocí gest. Komunikace na pracovišti tak probíhala bez 
větších problémů a byla velmi otevřená. Stáž mi výrazně 
pomohla zlepšit angličtinu, především porozumění i aktivní 
komunikaci. 
 

Kromě toho jsem měl možnost poznat rozdíly mezi českou a 
španělskou pracovní kulturou – ve Španělsku se například 
začíná pracovat později, ale i tak se vše v klidu stíhá. Přestávky 
a společné jídlo hrají důležitou roli a přispívají k příjemnější 
pracovní náladě.  
Ve volném čase jsme objevovali krásy města, navštěvovali 
památky a podnikali výlety, například do Rondy, Nerje nebo na 

pobřeží. 
 

Veškeré výdaje – ubytování, strava, MHD, kapesné i letenky – byly plně hrazeny z grantu 
Erasmus+, což nám umožnilo plně se soustředit na samotnou stáž a nasbírat nové zkušenosti. 
 

Ještě před odjezdem jsme absolvovali přípravné kurzy zaměřené na jazyk, kulturní rozdíly i 
praktické rady k pobytu. Tyto kurzy nám značně usnadnily aklimatizaci a byly velmi užitečné 
– zejména konverzace v angličtině. 
 

Nejvíce si vážím možnosti pracovat v reálném firemním prostředí, zlepšit si jazykové 
schopnosti a nahlédnout do jiné kultury. Všem, kteří podobnou příležitost zvažují, bych ji 
rozhodně doporučil. Je to jedinečná šance, která vás posune dál ve všech směrech. 



 

 

 
 

Jan Rylich, Tequesol, Španělsko 

Na svou stáž jsem odjel díky Střední průmyslové škole v Mladé Boleslavi a programu 
Erasmus+. Pracoval jsem v Málaze ve firmě Tequesol, která se specializuje na výrobu a 
prodej tradičních venezuelských rohlíčků Tequeños. Firma má menší kolektiv, kde každý člen 
týmu přesně ví, co je jeho náplní práce, a panuje tam velmi příjemná a přátelská atmosféra. 
 
Moje práce byla rozmanitá a zahrnovala jak technickou, tak organizační stránku provozu. 

Spravoval jsem data v systému Odoo, vytvářel databázi pro firmu 
Tequesol a pomáhal s jejím importem. Pracoval jsem na webu firmy 
pomocí WordPressu, kde jsem přidával fotky k produktům, tvořil 
galerie a technické manuály. Věnoval jsem se i průzkumu trhu, 
hledal vhodné hotely a cateringové firmy a zjišťoval ceny 
technického vybavení, jako jsou notebooky a kamery, které jsem 
také pomáhal instalovat a nastavovat. 
 
Atmosféra ve firmě byla velmi přátelská a kolegové mi vždy 
ochotně pomohli. Komunikace probíhala převážně v angličtině, ale 

občas jsme použili i španělštinu, což mi pomohlo zlepšit vyjadřování a porozumění v obou 
jazycích. Díky tomu jsem se více osmělil v mluvení a získal jistotu v každodenní komunikaci. 
Zároveň jsem si rozšířil slovní zásobu v oblasti IT a obchodu. 
 
Bydleli jsme v rezidenci Pinares de San Antón v klidné části Málagy s dobrou dostupností 
MHD. Jídlo jsme dostávali na ubytování, ale rádi jsme ochutnávali i místní kuchyni. Ve 
volném čase jsme navštěvovali památky jako Plaza de España nebo katedrálu v Málaze a 
podnikli jsme i výlety do měst jako Granada a Ronda. 
 
Z grantu Erasmus+ jsme měli hrazeno ubytování, stravu, MHD, 
kapesné i letenky. Před odjezdem jsme absolvovali přípravné kurzy, 
kde jsme se seznámili s destinací, jazykem i kulturními rozdíly. Kurzy 
mi určitě pomohly lépe se na stáž připravit. 
 
Celkově hodnotím stáž jako velmi přínosnou. Největším úspěchem 
bylo, že firma začala používat mnou vytvořené manuály a některé mé 
nápady na vylepšení webu. 
 
Nejvíce mě překvapila srdečnost Španělů a jejich pohodový přístup k 
práci. Pokud máte možnost jet na stáž, rozhodně to zkuste. Je to skvělá zkušenost, která stojí 
za to! 



 

 

 
 

Daniel Robotka, Circulo de Empresarios de Torremolinos, Španělsko 

 

Na svou zahraniční stáž jsem vycestoval do Málagy 
ve Španělsku na dobu čtyř týdnů. Díky Střední 
průmyslové škole v Mladé Boleslavi a programu 
Erasmus+ jsem měl možnost získat pracovní 
zkušenosti v zahraničí a poznat novou kulturu.  
 
Pracoval jsem v organizaci Circulo de Empresarios 
de Torremolinos, kde jsme ve dvou spolupracovali s 
dalším tříčlenným týmem z personálu. Náplní 
činnosti organizace je zajišťování veřejné správy a 
komunikace s občany. Během stáže jsme tvořili 
moduly pro jejich webové stránky. Například jsme 
navrhovali nové části stránek pro přidávání videí 
pomocí vlastních formulářů a věnovali jsme se také jejich designu. 
 

Získal jsem cennou zkušenost s prací ve firmě, s týmovou 
spoluprací a webdesignem. Nejvíce přínosná mi přišla práce 
na skutečných projektech a možnost podílet se na návrzích, 
které se reálně využívají. Atmosféra na pracovišti byla velmi 
příjemná. Personál byl milý, ochotný a vždy nám pomohl. 
Komunikace probíhala otevřeně a přirozeně. 
 
Díky stáži jsem si vyzkoušel nové postupy ve webdesignu a 
využil své dosavadní znalosti z výuky v praxi. Pracovní 
tempo bylo klidnější než u nás, což mi umožnilo lépe si 
osvojit nové věci. Také jsem se výrazně zlepšil v komunikaci 
ve španělštině, zejména v porozumění a v používání běžných 
slovíček v pracovním prostředí. 
 
Ubytování i stravování byly zajištěny  a zcela vyhovovaly. 

Ve volném čase jsme navštěvovali památky, chodili na turistické trasy a prozkoumávali 
místní obchody. Navštívili jsme také města Ronda, Granadu, jeskyně v Nerje a unikátní 
vesnici Setenil de las Bodegas, což byly velmi zajímavé a nezapomenutelné výlety. Z grantu 
jsem měl hrazené ubytování, stravování, MHD, kapesné i letenky. 
 
Před odjezdem jsem se účastnil přípravných kurzů, kde jsme se učili o kulturních 
odlišnostech, praktické jazykové fráze a připravovali se na pracovní prostředí v zahraničí. 
Kurzy hodnotím velmi pozitivně – pomohly mi lépe se zorientovat a rychleji zapadnout. 
 
Stáž se velmi vydařila a jsem rád, že jsem tuto příležitost využil. Byl to skvělý zážitek, poznal 
jsem novou kulturu, zlepšil své dovednosti a získal cenný pracovní náhled. Největším 
úspěchem pro mě bylo, že jsem mohl pracovat na opravdových projektech a vidět výsledky 
své práce. Firma nás navíc pozvala na oslavu padesátin jejich sekretářky, kde jsme společně 
jedli dort a dostali jsme dobré pití, což byl opravdu milý a vtipný zážitek na závěr! 



 

 

 
Ondřej Velechovský, Tomás Pérez Benz, Španělsko 

 

Zúčastnil jsem se čtyřtýdenní zahraniční stáže ve španělském městě Málaze, na kterou jsem 
odjel díky Střední průmyslové škole v Mladé Boleslavi a programu Erasmus+. Pracoval jsem 
pod vedením Tomása Péreze Benze v organizaci zaměřené na moderní technologie a kreativní 
projekty. 

Hlavní náplní mé práce bylo navrhování a realizace 
3D modelů, které jsme následně tiskli na 3D tiskárně. 
Využíval jsem online nástroje Tinkercad a 
PrusaSlicer, kde jsem tvořil různé předměty, například 
dekorace nebo jiné praktické pomůcky využitelné v 
každodenním životě. Díky tomu jsem získal spoustu 
zkušeností s 3D modelováním a zároveň si vyzkoušel i 
samotný proces 3D tisku – od návrhu, přes 
optimalizaci modelů, až po samotné nastavení tiskárny 

a tisk. 

Jedním z nezapomenutelných zážitků byla i návštěva výstavy elektrotechniky Metaldigital 
Rural Málaga, kam nás vzal přímo Tomás. 

Kromě odborných dovedností jsem si výrazně zlepšil i angličtinu. 
Během stáže jsem denně komunikoval s kolegy a dalšími 
zahraničními studenty, což mi pomohlo rozšířit slovní zásobu, 
hlavně v oblasti IT a technologií. 

Bydleli jsme na ubytovně Calle del Amaranto 10, která byla blízko 
pláže. Ubytovna nabízela společné prostory jako střešní terasu s 
pingpongovým stolem, sdílenou kuchyň a společenskou místnost.  

O víkendech jsme podnikali výlety, navštívili jsme jeskyně v Nerje, města Ronda a Granadu. 
Nejvíc mě zaujala Granada se zahradami a palácem 
Alhambrou. V Nerje jsme měli možnost vidět největší 
stalagnát na světě. V Málaze jsme ve volném čase 
objevovali místní památky a uličky, a dokonce jsme 
vystoupali na horu přezdívanou „The tits of Málaga“. 

Celý pobyt – včetně letenek, MHD, ubytování i 

stravování – byl hrazen z grantu Erasmus+. 

Před odjezdem jsme se pravidelně připravovali na 
online schůzkách přes Teams, kde jsme procvičovali angličtinu a IT slovní zásobu, probírali 
základy španělštiny a seznamovali se s místní kulturou. Prohlédli jsme si i místa, která jsme 
během pobytu plánovali navštívit. 

Jsem moc vděčný za tuto zkušenost. Nejen, že jsem se naučil spoustu nových věcí v oblasti 
3D technologií, ale poznal jsem i nové lidi, kulturu a krásy jižního Španělska. Byla to 
zkušenost, na kterou jen tak nezapomenu. 



 
 

Jiří Thon, Círculo de Empresarios de Torremolinos, Španělsko 

Díky programu Erasmus+ a Střední průmyslové škole Mladá Boleslav jsem měl skvělou 
příležitost absolvovat čtyřtýdenní odbornou stáž ve španělské 
Málaze. Tato zkušenost byla pro mě velkým přínosem. 

Pracoval jsem v organizaci Círculo de Empresarios de 
Torremolinos, která podporuje místní podnikatele. V malém 
týmu čtyř lidí jsem působil na pozici fullstack developera. 
Mým hlavním úkolem byl vývoj nové sekce webového portálu 
pro členy organizace, kde jsem využíval technologie jako 
PHP/Laravel a Vue.js. Práce na reálném projektu s 
konkrétními požadavky byla neocenitelnou praktickou zkušeností, při které jsem mohl 
uplatnit znalosti ze školy a naučit se nové postupy a technologie relevantní pro mou budoucí 
kariéru v IT. 

Pracovní prostředí bylo velmi přátelské, otevřené a profesionální. Každodenní život a 
komunikace v Málaze mi také výrazně pomohly zlepšit se v praktické španělštině, zejména v 
porozumění a schopnosti reagovat v běžných situacích. 

Během stáže jsem bydlel v ubytovně sdílené s dalšími studenty 
programu Erasmus+ a stravování bylo pohodlně zajištěno v rámci 
ubytování. Grant z programu Erasmus+ pokryl všechny zásadní 
náklady, včetně letenek, ubytování, stravy, místní dopravy a 
kapesného. Svůj volný čas jsem využil k poznávání Málagy, její 
kultury a památek. O víkendech jsme podnikli výlety do nádherné 
Granady s palácem Alhambrou, malebné Rondy a pobřežního 
města Nerja s jeho jeskyněmi. 

 

Součástí přípravy na stáž byly také online lekce španělštiny, které probíhaly přes Microsoft 
Teams. Tyto lekce nám daly základy jazyka potřebné pro běžnou komunikaci, nakupování, 
cestování nebo domluvu v restauracích. I díky tomu jsem se v Málaze cítil jistěji a lépe jsem 
zvládal každodenní situace. 

Celkově hodnotím stáž jako mimořádně vydařenou a jsem velmi rád, že jsem se jí zúčastnil. 
Přinesla mi cenné pracovní zkušenosti, zlepšení jazykových dovedností a naučila mě větší 
samostatnosti a zodpovědnosti. Jsem spokojený, že jsem mohl přispět k reálnému projektu a 
vidět výsledky své práce. Mým největším úspěchem bylo úspěšné dokončení a otestování 
klíčové části vyvíjené webové platformy, za což jsem dostal pochvalu od vedoucího 
organizace. 



 
 
 

Jan Novák, Centro Juguete, Španělsko 

 

Díky Střední průmyslové škole v Mladé Boleslavi a programu Erasmus+ jsem se mohl 
zúčastnit čtyřtýdenní stáže ve španělské Málaze. 
Pracoval jsem v hračkářské firmě. Vedoucí Carlos byl vstřícný, mluvil anglicky a vždy 
pomohl. Zbytek personálu byl příjemný, ale domluva s nimi byla složitější – často jsme 
používali překladač. 
Dostával jsem technické úkoly, jako opravy hardwaru, optimalizace softwaru a výměnu 
komponentů. Tato práce mi dávala smysl a zároveň jsem se něco nového naučil. 

Poslední týden jsem řešil odstraňování 
technických problémů – tiskárny, nastavení 
notebooků a působil jako IT podpora. Při této 
práci jsem se cítil jako součást týmu. 
 
Bydleli jsme poblíž moře, takže jsme po práci 
chodili na pláž. Jídlo bylo průměrné, občas jsme 
si vařili nebo zašli do fastfoodu. 

Ve volném čase jsme poznávali město. Navštívili jsme památky jako katedrálu či Picassovo 
muzeum a o víkendech jsme podnikali výlety do Granady, Rondy a na horu zvanou The tits of 

Málaga. Málagu hodnotím pozitivně – město je zelené a 
má příjemnou atmosféru. 
Z grantu Erasmus+ jsme měli hrazené ubytování, stravu, 
MHD, kapesné i letenky, takže jsme se o finance 
nemuseli starat. 
Přípravné kurzy byly užitečné – pomohly v angličtině a 
v orientaci v zahraničním prostředí. 
 

Stáž byla zpočátku složitější, ale i tak si odnáším výborné zážitky a nové zkušenosti. Největší 
přínos pro mě měla odborná IT práce, kde jsem využil své IT znalosti a práce byla oceněna. 
Za úspěch považuji, že jsem zůstal pozitivní, přizpůsobil se a dokázal, co umím. Na pracovišti 
mě pochválili.  
A co mě ve Španělsku nejvíc překvapilo? Jak jsou všichni v pohodě – všechno má čas, klidně 

i o dva dny později… nebo nikdy. 😄 



 

 

 
 

Filip Hübler, Tomás Pérez Benz, Španělsko 

Zúčastnil jsem se zahraniční stáže ve španělské Malaze po dobu čtyř týdnů, a to díky Střední 
průmyslové škole v Mladé Boleslavi a programu Erasmus+. 

Pracoval jsem pod vedením Tomáse Péreze Benze v organizaci zaměřené na využití 
technologií v praxi pro obyčejné lidi, konkrétně šlo o využití 3D tisku. 

Během stáže jsem vytvářel 3D modely v Tinkercadu a využíval své znalosti z předmětu 
počítačová grafika. Nejdříve jsem navrhl model, rozvrhl části a 
následně je vytvořil v Tinkercadu. Modely jsem exportoval do 
vhodného formátu a připravil je pro tisk na 3D tiskárně. 
Kancelář měla příjemnou atmosféru, kolegové byli ochotní mi 
vždy pomoci. 

Praxe mi umožnila aplikovat teoretické znalosti a získat 
praktické zkušenosti s tvorbou a tiskem 3D modelů.  

Ubytováni jsme byli v hostelu Residencia Pinares de San 
Antón, který ležel nedaleko moře. Pokoj byl čistý a každý měl 
vlastní koupelnu. Personál hostelu byl vstřícný a ochotný. 
Stravování jsem si zajišťoval z osobních důvodů sám, ale 

celkové prostředí ubytování bylo příjemné a 
klidné. 

O víkendech jsme navštívili Nerju, Rondu a 
Granadu. V Nerje jsme prozkoumali jeskyni a 
město, které bylo plné historie. Ronda mě 
zaujala především svým koloseem a 
nádhernými výhledy. Volný čas jsme trávili 
objevováním Malagy, která měla živou 
atmosféru a spoustu zajímavých míst. 

Letenky, MHD, stravování a ubytování byly 
hrazeny grantem. Na stáž jsme se připravovali 
online, kde jsme procvičovali angličtinu, 
poznali místní kulturu a naučili se základy 
španělštiny. 

Se stáží jsem spokojen, zlepšil jsem se v 3D tisku a poznal novou kulturu. 

 

 



 

 

 
Martin Svoboda, Steelux, Portugalsko 

V rámci programu Erasmus+ jsem se zúčastnil zahraniční stáže v Portugalsku, konkrétně ve 
městě Braga. Stáž trvala čtyři týdny a mohu říct, že pro mě byla velkým přínosem jak profesně, 
tak i osobně. 

Stáže jsem se mohl zúčastnit díky podpoře Střední průmyslové školy v Mladé Boleslavi. 
Pracoval jsem ve společnosti Steelux, která se zaměřuje na výrobu 
kovových komponentů náramků pro luxusní hodinky. I když měla 
firma jen malý počet zaměstnanců, panovala zde přátelská 
atmosféra a práce probíhala efektivně. Všichni zaměstnanci plnili 
své úkoly zodpovědně a s úsměvem, díky čemuž komunikace a 
spolupráce fungovala bez problémů. 

Moje hlavní činnost spočívala v kontrole rozměrů obrobků. 
Nejprve jsem zastavil CNC stroj, vytáhl obrobky a zkontroloval je 
podle výkresu. Používal jsem digitální 
mikrometr, posuvné měřítko i 
hloubkoměr. Dále jsem se podílel na 
údržbě strojů a pracovního prostředí a 
pomáhal kolegům podle potřeby. 

Moje hlavní zaměření stáže bylo měření 
obrobků. Díky tomu jsem se zlepšil v 

přesném měření i ve čtení technických výkresů. 

Ve firmě Steelux se mi opravdu dobře pracovalo. Všichni 
spolupracovníci byli velmi milí, i když tam moc neovládali angličtinu. I tak se však snažili se 
mnou komunikovat, a díky tomu jsem se cítil, jako kdybych byl součástí týmu.  

Bydleli jsme v apartmánu, který byl poměrně malý, ale všechno potřebné tam bylo a bydlení 
bylo celkově pohodlné. Večeře nás dokázaly zasytit, a obědy i snídaně jsme si vařili sami, takže 
si každý mohl připravit, na co měl chuť. 

Mojí primární zábavou byla četba knih, ale také jsem se velmi rád šel projít po městě. Byli jsme 
i na několika výletech. Navštívili jsme města Porto, Lisabon a samozřejmě i Bragu a její okolí.  

Z grantu jsme měli hrazené bydlení, večeře, výlety, obdrželi jsme také kapesné a byly hrazeny 
i letenky. 

Před odjezdem na stáž jsme podstoupili několik přípravných kurzů. Hlavní náplní bylo 
předávání informací k Erasmu a stáži. 

 

 



 

 

Jsem rád, že jsem mohl na stáž jet. Atmosféra v Portugalsku je opravdu skvělá a lidé jsou zde 
velmi milí a rádi pomohou, když něco nechápete. Jen zdejší obyvatelé většinou neovládají 
angličtinu.  

Výlety po Portugalsku byly opravdu 
zajímavé. Za mě byl nejlepší výlet do města 
Porto. Toto město mi hodně připomíná 
Prahu. Ovšem nejvíce se mi líbila právě 
firma Steelux, ve které jsem měl tu 
možnost pracovat. Ve firmě jsem se celkem 
spřátelil. Jsem rád, že jsem jim tam mohl 
pomáhat, jak bylo v mých silách.  

Mým největším úspěchem bylo odhalení 
nepřesností při kontrole rozměrů pomůcek 
k broušení, kdy jsem zjistil, že všechny 

kusy byly výrazně mimo požadované tolerance. 

Největším překvapením na stáži byli lidé. Obyvatelé Portugalska jsou velmi milí, ochotní 
pomoci při jakémkoliv problému a pustí vás na přechodu, i když spěchají – což by se v Česku 
často nestalo. 



 

 

 
 
Milan Veselý, Steelux, Braga, Portugalsko 
 
Díky naší škole, Střední průmyslové škole v Mladé Boleslavi, a programu Erasmus+, jsem 
měl jedinečnou příležitost strávit čtyři týdny na pracovní stáži ve firmě Steelux v Braze v 
Portugalsku. Steelux se specializuje na výrobu ocelových řemínků, které jsou součástí 
hodinek, a nabízí široké spektrum produktů pro různé trhy. 
 
Během stáže jsem měl možnost se nejen seznámit s výrobními procesy, ale také se zapojit do 
designu a technických úprav, které pomohly firmě vylepšit své produkty. 

Tým, se kterým jsem pracoval, čítal přibližně 25 lidí. Kolektiv byl 
velmi přátelský a ochotný pomoci mi s jakýmikoli dotazy. Bylo skvělé 
vidět, jak je každý člen týmu zodpovědný za své úkoly a jak každý 
přispívá k plynulému chodu výroby. 
Mé pracovní úkoly byly velmi rozmanité. 
Nejvíce mě těšilo, že jsem měl možnost 
podílet se na návrhu mechanismu dopínání 
řemínku. Bylo to poprvé, co jsem měl 
příležitost pracovat na něčem, co bude mít 
přímý dopad na výrobní proces. Kromě 
toho jsem se podílel na kontrole kvality 

hotových výrobků a měl možnost se seznámit s používáním CNC 
strojů a měřicích přístrojů pro zajištění přesné a kvalitní výroby. 
 
Pracovní prostředí bylo velmi motivující a kladlo důraz na preciznost a týmovou spolupráci. 
Komunikace na pracovišti probíhala převážně v angličtině, což mi pomohlo zdokonalit moji 
jazykovou úroveň, zejména ve technických a pracovních termínech. 
V průběhu stáže jsem si ověřil, jaké teoretické znalosti získané ve škole jsou v praxi 

neocenitelné. Práce s technickými výkresy, používaní 
měřicích nástrojů a přístup k programování CNC strojů byly 
výzvami, které mi pomohly rozvinout mé dovednosti v oblasti 
inženýrství. 
V oblasti jazykových dovedností jsem si také výrazně zlepšil 
svou angličtinu, zejména co se týče odborné terminologie. 
Komunikace s kolegy a nadřízenými byla bezproblémová, což 
mi dodalo větší sebevědomí při používání cizího jazyka v 
profesním kontextu. 

 
Během volného času jsem měl možnost navštívit Lisabon a Porto, což byly nezapomenutelné 
zážitky. Kromě těchto výletů jsem si užil i místní atmosféru, a to jak v práci, tak ve městě. 
Ubytování bylo přiměřené, s dobrou dostupností do práce, a stravování bylo skvělé – 
portugalská kuchyně rozhodně nezklamala. Měl jsem k dispozici všechno potřebné zázemí a 
služby, což stáž výrazně usnadnilo. 
Co se týče pracovního dne, všiml jsem si, že místní obědy jsou obvykle ve 2 hodiny, což je v 
porovnání s našimi zvyklostmi v Česku odlišné. Tento rozdíl vnímání času byl pro mě 
novinkou, ale rychle jsem si na něj zvykl. 
 
Jsem velmi rád, že jsem měl příležitost se stáže zúčastnit. Mým největším úspěchem bylo, že 
jsem mohl přispět k návrhu nového mechanismu pro dopínání řemínku, což je pro mě velkým 
krokem vpřed v oblasti konstrukce a designu.  



 

 

 
 
Stáž byla pro mě skvělým zážitkem, který mi umožnil nejen zdokonalit své odborné 
dovednosti, ale také si upevnit své jazykové schopnosti a zažít jinou kulturu. Pokud se někdo 
z vás chystá na podobnou stáž, rozhodně ji doporučuji. Stáž mi dala nejen cenné zkušenosti, 
ale i nezapomenutelné vzpomínky a nové přátele. 

 



 

 

 
 

Vladimír Vyskočil,  Autostop, Portugalsko 

 

Na stáž jsem vycestoval do Portugalska, konkrétně do města Bragy, kde jsem strávil čtyři 
týdny. 
 
Tuto příležitost jsem získal díky Střední průmyslové škole v Mladé Boleslavi a programu 

Erasmus+. Stáž mi umožnila získat cenné pracovní zkušenosti 
v zahraničí. 
 
Pracoval jsem v autoservisu Autostop, který se zabývá 
opravami automobilů, ať už po stránce mechanické, nebo 
elektrické. V servisu pracovali dva lidé – automechanik a 
autoelektrikář. Pracovní prostředí bylo velmi přátelské, s 
jasným rozdělením úkolů. 
 
Na stáži jsem působil jako automechanik. Pomáhal jsem s 
různými opravami aut – od výměny oleje a filtrů až po 
složitější zásahy, jako opravy brzd, převodovek, tlumičů nebo 
výměny spojek. Každý den jsem se naučil něco nového a 
postupně jsem si osvojoval běžné servisní úkony.  
 
Atmosféra na pracovišti byla příjemná a uvolněná. Kolegové 
byli vstřícní, ochotní pomoci a rádi mi vše vysvětlili. Zároveň 

vládla v práci i dobrá nálada a spousta humoru, takže jsem 
se cítil dobře a pohodlně. Díky každodennímu kontaktu 
jsem se také naučil nové anglické výrazy spojené s 
automechanikou. 
 
Ubytování bylo jednoduché, ale dostačující. Jídlo se sice 
často opakovalo, ale bylo chutné a vždy bylo co jíst, takže 
jsem byl spokojený. 
 
Ve volném čase jsem se vydal na výlety – navštívil jsem 
Lisabon, Porto a pobřeží Atlantského oceánu. Měl jsem tak 
možnost poznat krásy Portugalska i mimo pracovní 
prostředí. 
 
Z programu Erasmus+ jsem měl hrazeno ubytování, stravování, MHD, kapesné i letenky, což 
bylo velkou pomocí a celý pobyt mi to výrazně usnadnilo. 
 
Stáž hodnotím velmi kladně. Naučil jsem se spoustu nových věcí, vyzkoušel si práci v cizím 
prostředí a získal zkušenosti, které určitě využiju v budoucnu. Jsem moc rád, že jsem měl 
možnost do Portugalska odjet. 



 
   
 

Radek Ďurán, AutoStop, Portugalsko 

 

Díky mé Střední průmyslové škole Mladá Boleslav a programu 
Erasmus+ jsem byl na dobu čtyř týdnů na stáži v Portugalsku ve 
městě Braga. 
 
Pracoval jsem ve firmě s názvem AutoStop. Je to malý autoservis 
v Braze, který se specializuje na opravu aut, jak po mechanické 
stránce, tak i po elektrické. Ve firmě pracují dva muži, kteří jsou 
bratranci a autoservis provozují po svých rodičích už 15 let. Jeden 
z nich se specializuje na autoelektriku a je jediný autoelektrikář 
v celém městě. Druhý je mechanik a je to expert na mechanické 
části auta. Oba se tak navzájem doplňují a dohromady dokážou 
spravit cokoliv.  
 

Moje úkoly byly někdy jednoduché a někdy složitější. Nejvíc užitečné 
úkoly však byly ty jednodušší. Naučil jsem se, jak na autě vyměnit 
brzdy, olej, ale i složitější věci. Díky této stáži vím, že se nemusím bát 
pracovat na svém autě a sebejistě si například brzdy vyměnit můžu 
sám. Taky jsem se kolegů ptal na nějaké problémy, které moje auto má 
a s ochotou mi poradili a dokonce mi jeden dal svůj kontakt, abych ho 
případně někdy mohl kontaktovat, až budu s něčím potřebovat pomoct. 
 
Do naší autodílny jezdili častí zákazníci, se kterými jsem se seznámil. 
Oba kolegové byli velmi přátelští a často jsme se i zasmáli.  
 

Při práci jsem využil i svoje teoretické znalosti, o kterých jsem si myslel, 
že jich mám celkem hodně, ale zjistil jsem, že je toho v tomto oboru 
opravdu dost a moje znalosti zdaleka nestačily. Dokázal jsem sice 
identifikovat většinu dílů, ale byly případy, kdy jsem se setkal s něčím, co 
jsem viděl poprvé. 
 
Ubytování bylo dobré. Měli jsme tam pračku, myčku, kuchyň, 2 koupelny 
a 2 ledničky a pokoje byly po dvojicích. V rámci stravování jsme měli 
každý den kromě neděle večeři. Na večeři jsme chodili asi 100m od domu 
a večeře byly většinou chutné. Sice jsme měli každý den jako přílohu rýži a 
brambory, ale to mi osobně nevadilo. Obědy a snídaně jsme si zařizovali 
sami, stejně jako večeře v neděli. 
 
Ve volném čase jsme jezdili každý víkend na výlety. Byli jsme v Lisabonu, 
Portu, historické části Bragy a taky i u oceánu. 
 
Na stáž jsem se připravoval teoreticky. Shlédl jsem spoustu videí ohledně aut, ať už 
rozebírání motorů nebo nějaké opravy. 
 
Se stáží jsem určitě velmi spokojený. Jsem také rád, že jsem dostal možnost pracovat 
v autoservisu. Všechny zkušenosti a dovednosti, které jsem nasbíral, určitě v blízké době hned 
využiji.  



 

 

 
 
Lukáš Oudrnický, Metalurgia Augusto Ferreira LDA, Portugalsko 
 
Díky Střední průmyslové škole v Mladé Boleslavi a programu Erasmus+ jsem měl možnost 
absolvovat čtyřtýdenní odbornou stáž v portugalském městě Braga. Tato zkušenost mi nejen 
rozšířila obzory, ale taky mě pořádně nakopla do budoucna – jak profesně, tak osobně. 
 
Pracoval jsem ve firmě Metalurgia Augusto Ferreira LDA, která se specializuje na výrobu 

armatur a kovových trubek. Celý podnik měl 
přibližně 25 zaměstnanců a velmi přátelskou 
atmosféru. Práce byla dobře organizovaná – někteří 
se starali o stroje, jiní o kontrolu kvality nebo 
technickou dokumentaci. Všichni byli vstřícní a 
ochotní pomoci, i když jsme mluvili různými 
jazyky. 
Mým hlavním úkolem bylo vyndávání hotových 
obrobků a kontrola jejich kvality. Právě díky tomu 
jsem si procvičil zručnost, trpělivost a smysl pro 
detail – dovednosti, které se mi určitě budou hodit v 

každé technické profesi. Největší radost mi ale udělalo, když jsem zvládl naprogramovat 
jednoduchý kód pro výrobek na CNC stroji – to byl pro mě obrovský krok dopředu a takový 
menší osobní úspěch. 
Komunikace na pracovišti probíhala především anglicky, ale často došlo i na gesta nebo 
překladač v mobilu. Byla to skvělá příležitost zlepšit se v porozumění a nebát se mluvit – i 
když někdy s chybami. Kolegové byli trpěliví a ocenili snahu, což mi dodalo sebevědomí. 
 
Co se týče zázemí a ubytování, bylo přiměřené – měl jsem vše, co jsem potřeboval. Strava 
byla chutná a vyvážená, a to nejen v pracovních dnech, ale i o víkendech. Všechny základní 
náklady jako ubytování, stravování, MHD, kapesné i letenky byly hrazeny z grantu Erasmus+, 
což celou zkušenost ještě víc zpřístupnilo. 
 
Ve volném čase jsme toho stihli dost. Společně s ostatními 
stážisty jsme vyrazili na výlety do Lisabonu a Porta, 
procházeli historická centra a vychutnávali místní kuchyni. 
Portugalsko má opravdu krásnou přírodu i architekturu – na ty 
výhledy a atlantické pobřeží jen tak nezapomenu. 
 
Celkově musím říct, že se stáž naprosto vydařila. Naučil jsem 
se nové věci, procvičil si angličtinu, poznal jinou kulturu a 
hlavně získal větší jistotu ve své budoucí profesní dráze. Jsem 
rád, že jsem se nebál a šel do toho. 
 
Za největší úspěch považuju zvládnutí CNC kódu – nikdy 
bych nečekal, že se do toho během stáže tak rychle dostanu. 
Navíc jsme se s některými zaměstnanci domluvili, že zůstaneme v kontaktu, což může být do 
budoucna užitečné. 



 

 

A co mě v Portugalsku nejvíc překvapilo? Asi to, že pracovní den často začínal později než u 
nás, ale přesto všechno skvěle fungovalo. A taky to, že i když jsem tam přijel trochu s 
obavami, odjížděl jsem s pocitem, že bych se klidně jednou vrátil – třeba i pracovně. 
 

 



 
 

Řípa Matěj, Metalurgia Augusto Ferreira Lda, Portugalsko 

 

Měl jsem možnost zúčastnit se čtyřtýdenní zahraniční stáže ve městě Braga v Portugalsku, a 
to díky programu Erasmus+ a podpoře Střední průmyslové školy v Mladé Boleslavi. Pracoval 
jsem ve firmě Metalurgia Augusto Ferreira Lda, která se specializuje na výrobu trubek a 
armatur. 

Během stáže jsem pracoval především na CNC frézách a soustruzích, kde jsem upínal nástroje 
a obrobky, připravoval materiál k obrábění a kontroloval hotové 
výrobky pomocí posuvky a kalibrů. Také jsem si s pomocí mého 
kolegy zkusil vytvořit kód pro výrobu na CNC stroji. 

Velmi důležitou součástí mé práce byla kontrola výrobků v 
průběhu celého procesu. Při jedné z kontrol jsem si například 
všiml, že jeden z obrobků neměl správný rozměr. Po důkladné 
kontrole jsme zjistili, že nejde o výjimku, a bylo potřeba 
zkontrolovat každý kus jednotlivě. Díky této zkušenosti jsem si 
ještě více uvědomil, jak důležitá je 
kontrola rozměrů při průběhu výroby 
obrobků. 

Jedním z větších úskalí stáže byla jazyková bariéra. Většina 
zaměstnanců totiž nemluvila anglicky, což komplikovalo 
komunikaci. Díky ochotě kolegů, gestikulaci a využívání 
mobilního překladače jsme ale všechno zvládli. Byla to výzva, ale 
i dobrý trénink trpělivosti a improvizace. 

Ubytováni jsme byli v bytě, kde jsme si sami připravovali snídaně 
a obědy, což nám dalo určitou volnost. Večeře byly zajištěné v 
jedné z místních restaurací. 

Stáž nám také umožnila zúčastnit se několika organizovaných 
výletů – navštívili jsme krásný Lisabon a Porto, poznali místní 
kulturu, architekturu a ochutnali něco z atmosféry portugalského 
života. Ve volném čase jsme s kamarády často chodili ven do 
města nebo do posilovny, kde jsme si aktivně odpočinuli po 
pracovních dnech. 

Celkově byla stáž velkým přínosem – zdokonalil jsem se v technických dovednostech, naučil 
se reagovat v reálném pracovním prostředí a poznal novou kulturu.  

 


